
op andere fronten een vertraging in
de uitvoering optrad, waardoor geld
binnen het Infrastructuurfonds over
dreigde te blijven. Dat is natuurlijk
een mooie mogelijkheid om eerder
en tijdiger dan je dacht de middelen
ter beschikking te stellen. Het is niet
zo dat wij een zeer gedetailleerde
bestedingsvoorwaarde voor dit soort
uitkeringen hebben. Het is een
globale doeluitkering, die natuurlijk
wel voor een modaliteit moet
worden bestemd. Het is verder aan
de gemeentelijke democratie om te
beslissen over de exacte bestem-
ming, zoals ook bij gebundelde
doeluitkeringen gebeurt. Vanuit mijn
verantwoordelijkheid bekeken, is
daar niets mis mee.

De beraadslaging wordt gesloten.

De voorzitter: Ik stel voor, morgen
over de Najaarsnota en de moties
stemmen.

Daartoe wordt besloten.

De vergadering wordt enkele
ogenblikken geschorst.

Aan de orde is de behandeling van
de wetsvoorstellen:

- Wijziging van de begroting
van de uitgaven en de ontvang-
sten van de Hoge Colleges van
Staat en Kabinet der Koningin
(II) voor het jaar 2000 (wijziging
samenhangende met de Najaars-
nota) (27517);

- Wijziging van de begroting
van de uitgaven en de ontvang-
sten van het Ministerie van
Algemene Zaken (III) voor het
jaar 2000 (wijziging samenhan-
gende met de Najaarsnota)
(27518);

- Wijziging van de begroting
van de uitgaven en de ontvang-
sten van Koninkrijksrelaties (IV)
voor het jaar 2000 (wijziging
samenhangende met de Najaars-
nota) (27519);

- Wijziging van de begroting
van de uitgaven en de ontvang-
sten van het gemeentefonds
voor het jaar 2000 (wijziging
samenhangende met de Najaars-
nota) (27521);

- Wijziging van de begroting
van de uitgaven en de ontvang-
sten van het provinciefonds voor
het jaar 2000 (wijziging samen-
hangende met de Najaarsnota)
(27522);

- Wijziging van de begroting
van de uitgaven en de ontvang-
sten van het Ministerie van
Justitie (VI) voor het jaar 2000
(wijziging samenhangende met
de Najaarsnota) (27523);

- Wijziging van de begroting
van de uitgaven en de ontvang-
sten van het Ministerie van
Defensie (X) voor het jaar 2000
(wijziging samenhangende met
de Najaarsnota) (27524);

- Wijziging van de begroting
van de uitgaven en de ontvang-
sten van het Ministerie van
Buitenlandse Zaken (V) voor het
jaar 2000 (wijziging samenhan-
gende met de Najaarsnota)
(27525);

- Wijziging van de begroting
van de uitgaven en de ontvang-
sten van het Ministerie van
Volkshuisvesting, Ruimtelijke
Ordening en Milieubeheer (XI)
voor het jaar 2000 (wijziging
samenhangende met de Najaars-
nota) (27526);

- Wijziging van de begroting
van de uitgaven en de ontvang-
sten van het Ministerie van
Sociale Zaken en Werkgelegen-
heid (XV) voor het jaar 2000
(wijziging samenhangende met
de Najaarsnota) (27530);

- Wijziging van de begroting
van de uitgaven en de ontvang-
sten van het Spaarfonds AOW
voor het jaar 2000 (wijziging
samenhangende met de Najaars-
nota) (27531);

- Wijziging van de begroting
van de uitgaven en de ontvang-
sten van het Ministerie van
Landbouw, Natuurbeheer en
Visserij (XIV) voor het jaar 2000
(wijziging samenhangende met
de Najaarsnota) (27532);

- Wijziging van de begroting
van de uitgaven en de ontvang-
sten van het Ministerie van
Economische Zaken (XIII) voor
het jaar 2000 (wijziging samen-
hangende met de Najaarsnota)
(27534);

- Wijziging van de begroting
van de uitgaven en de ontvang-
sten van het Fonds economische
structuurversterking voor het
jaar 2000 (wijziging samenhan-
gende met de Najaarsnota)
(27535);

- Wijziging van de begroting
van de uitgaven en de ontvang-
sten van de Nationale Schuld
(IXA) voor het jaar 2000

(wijziging samenhangende met
de Najaarsnota) (27537);

- Wijziging van de begroting
van de uitgaven en de ontvang-
sten van het Ministerie van
Financiën (IXB) voor het jaar
2000 (wijziging samenhangende
met de Najaarsnota) (27538);

- Wijziging van de begroting
van de uitgaven en de ontvang-
sten van het Diergezondheids-
fonds voor het jaar 2000
(wijziging samenhangende met
de Najaarsnota) (27539);

- Wijziging van de begroting
van de uitgaven en de ontvang-
sten van het Ministerie van
Volksgezondheid, Welzijn en
Sport (XVI) voor het jaar 2000
(wijziging samenhangende met
de Najaarsnota) (27541).

Deze wetsvoorstellen worden zonder
beraadslaging en, na goedkeuring
van de onderdelen, zonder stemming
aangenomen.

Aan de orde is de behandeling van:
- het wetsvoorstel Wijziging

van de begroting van de
uitgaven en de ontvangsten van
het Ministerie van Binnenlandse
Zaken en Koninkrijksrelaties (VII)
voor het jaar 2000 (wijziging
samenhangende met de Najaars-
nota) (27520).

De algemene beraadslaging wordt
geopend.

©

De heer Rietkerk (CDA): Mevrouw
de voorzitter! De CDA-fractie heeft
grote waardering voor alle activitei-
ten van politie, ambulancepersoneel,
brandweer en marechaussee in het
jaar 2000. Het jaar 2000 is een
bijzonder jaar; een bijzonder jaar met
extra inspanningen. Ik noem het
millennium, de EK 2000 en ook de
klimaatconferentie. Zo’n 50.000
mensen hebben zich met succes dit
jaar extra moeten inzetten. De
CDA-fractie vraagt aan de minister
van Binnenlandse Zaken, omdat het
om landelijke activiteiten gaat, om
die waardering landelijk te tonen.
Ligt het niet voor de hand om
bijvoorbeeld via een extra einde-
jaarsuitkering deze waardering te
tonen? De CDA-fractie denkt dan aan
een bedrag van zo’n ƒ 400. Graag
een reactie op dit punt, ook omdat
bijvoorbeeld ambulancepersoneel en
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marechaussee tot nu toe nog niets
hebben vernomen.

Dan het rechercheonderwijs. In
Elzevier van november dit jaar, maar
ook in een aantal landelijke kranten,
bijvoorbeeld de Volkskrant, is ons
gemeld dat in 2000 40% tot 50% van
de aanvragen voor recherche-
onderwijs is afgewezen. Daarnaast
wordt er melding gemaakt van lage
oplossingspercentages. Er zijn voor
15,6 mln. aan aanvragen binnenge-
komen voor cursussen in het kader
van rechercheonderwijs, terwijl in de
praktijk slechts voor ruim 8 mln. is
toegekend. Dat is een gat van ruim
7,5 mln. in 2000. Overigens verwijs ik
naar de uitspraak van de Amster-
damse plaatsvervangend korpschef
Van Riessen vorige week, die nog
eens aandacht vraagt voor kwalitatief
goede rechercheurs. Voor 2001 heeft
de Kamer een motie aangenomen
om voldoende kwaliteit en capaciteit
bij de rechercheopleiding te regelen.
Maar nu hebben wij het over 2000. In
2000 blijken er kosten gemaakt te zijn
voor de rechercheopleiding die nog
vergoed moeten worden. Er kan
onzes inziens via een inhaalslag een
extra impuls worden gegeven aan de
rechercheopleiding. De CDA-fractie
vraagt de minister van Binnenlandse
Zaken of het niet noodzakelijk is nu,
bij de Najaarsnota, dit financiële gat
te dekken. Ziet de minister ook een
probleem voor het recherche-
onderwijs in 2000? Kan hij daarop
ingaan?

Dan kom ik bij de 27 mln.
onderuitputting bij het ministerie van
Binnenlandse Zaken. Ik vraag mij af
of dit bedrag voor veiligheids-
onderwerpen bij Binnenlandse Zaken
gereserveerd is of dat het naar
minister Zalm vloeit. Graag een
reactie op dit punt.

©

Minister De Vries: Mevrouw de
voorzitter! Het is de Kamer bekend
dat ook ik grote waardering heb voor
de prestaties die dit jaar geleverd zijn
door politie, marechaussees,
brandweer en vele anderen. Al te
gemakkelijk worden wel eens de
civiele ambtenaren vergeten, die ook
bij de grote projecten die in het
afgelopen jaar aan de orde waren –
het millennium, het EK 2000 – hun
beste beentje hebben voorgezet en
die dat ook met volledige overtuiging
hebben gedaan. Ik heb na het EK
2000 – ik heb zelf een ongelooflijk
dankbaar gevoel overgehouden aan

de diensten die met name door de
heer Rietkerk worden genoemd – een
persoonlijke brief gestuurd met een
persoonlijk dankwoord. Een aantal
daarvan kreeg ik terug met de
mededeling: je hoeft ons niet te
bedanken als wij ons werk doen. Dat
vind ik een prachtig voorbeeld van
de trots van deze beroeps-
beoefenaren. De heer Rietkerk zal
weten dat er in ons land een
gedecentraliseerd bestel is en dat de
door hem genoemde groepen
afzonderlijke werkgevers hebben,
zoals de sectoren defensie en politie
en de decentrale politieorganisatie.
Het is mij bekend – ik heb daar veel
over gehoord in de loop van de tijd –
dat in de verschillende sectoren naar
de maat die men gewenst en nodig
vond, ook in financiële zin aandacht
is besteed aan de prestaties die door
sommigen of door gehele korpsen
zijn geleverd.

Ik ben niet de centrale werkgever
van al deze mensen. Ik moet mij
beperken tot het maken van
afspraken in CAO’s voor een beperkt
deel van de betrokkenen. In CAO’s
wordt dit soort uitkeringen echter
niet geregeld. Overigens omvatten
de uitkeringen in sommige korpsen
een stuk meer dan wat de heer
Rietkerk thans voorstelt. Ik ben er
niet voor, het in Nederland gekozen
systeem, met een gedecentraliseerd
werkgeverschap, te doorbreken door
– overigens met de beste bedoelin-
gen van de Kamer, die ik ook
volledig respecteer – de rol van de
werkgever op één onderdeel over te
nemen. Dat zou een slechte gang
van zaken zijn. Als wij dat willen,
moet het personeel maar weer
rechtstreeks onder het rijk komen te
vallen, onder één werkgever. Hoe
sympathiek ik de gedachte ook vind
– ik weet dat daar op diverse
plaatsen op een geëigende wijze
invulling aan is gegeven – lijkt het
mij niet goed dat daarover op
nationaal niveau beslissingen
worden genomen.

Wij hebben kortgeleden in een
algemeen overleg zeer uitvoerig over
het rechercheonderwijs van
gedachten gewisseld. Het ging
daarbij met name over de problemen
bij de opleiding. Inmiddels heeft de
heer Rietkerk daarover ook nog
schriftelijk vragen gesteld. Aan de
beantwoording daarvan wordt
gewerkt. Ik ken zijn belangstelling op
dat punt, die ook tot uitdrukking is
gekomen in een, overigens aangeno-
men, motie waarin om bijzondere

aandacht wordt gevraagd voor dit
onderwerp. De heer Rietkerk zegt dat
een en ander in 2001, waarschijnlijk
omstreeks het verschijnen van de
Voorjaarsnota, tot een oplossing
moet komen. Ik ben dat vast van
plan en heb dat ook toegezegd. Hij
vraagt daarnaast of er in 2000 nog
iets te regelen valt. Wij moeten
realistisch zijn, want ook in 2000 is
voor de mensen die politieonderwijs
genieten langzamerhand de
vakantietijd aangebroken. Het zal een
heksentoer zijn om in dit jaar nog
veel geld weg te zetten. Ook moeten
wij ervoor zorgen dat de boeken over
2000 kloppen. Wij zijn daarmee
bezig. Aanstaande vrijdag kan ik
daaraan een beslissende bijdrage
leveren. Dat gaat overigens over iets
minder dan de 7 mln. die de heer
Rietkerk becijferd heeft. Natuurlijk
moeten wij die problemen oplossen.
Maar om in 2000 nog extra geld weg
te zetten voor rechercheonderwijs, is
een stuk heroı̈ek dat ik moeilijk
uitvoerbaar acht.

De heer Rietkerk verwijst naar het
bedrag van 27 mln. In reactie op de
brief over de Najaarsnota worden
twee bedragen genoemd, namelijk
de mogelijke maximale eindejaars-
marge – dat is niet meer dan een
rekenregel, dus dat is geen echt geld
– en de stand van de onderuitputting
voor Binnenlandse Zaken en
Koninkrijksrelaties ten tijde van de
Najaarsnota. Dat is ongetwijfeld het
bedrag van 27 mln. waarop de heer
Rietkerk doelt. Over dat geld is
overleg gevoerd met de minister van
Financiën en dat mag onder
omstandigheden worden meegeno-
men naar een volgend jaar. Ik kan de
Kamer verzekeren dat dit voor de
volle 27 mln. gebeurt en dat dit is
belegd met maatregelen.

De grootste post hiervan is 13
mln. voor arbeidsvoorwaarden en
dan zijn er nog een aantal kleinere
posten die hiermee bediend zullen
worden. In het overleg met de
minister van Financiën wordt
hierover zeer concreet gesproken,
dus daar zit geen ruimte. Ik geloof
ook dat dit niet nodig is voor het
probleem van 2000, want dat zal ik
nog oplossen.

Voor 2001 heb ik toegezegd dat ik
al het mogelijke zal doen om de
problematiek op te lossen, want ik
weet dat de opmerkingen van de
heer Rietkerk voortkomen uit de
Kamerbreed gevoelde wens om
politie en onderwijs nu goed op de
rails te krijgen en financieel een
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gezonde basis te geven, en daar is
mij alles aan gelegen.

©

De heer Rietkerk (CDA): Ik dank de
minister voor de antwoorden. Er
blijven nog twee punten over. De
stukken die de Kamer heeft
gekregen, zijn door deze informatie
in feite achterhaald. Ik ben blij dat
het rechercheonderwijs aanstaande
vrijdag en door de toezegging over
de Voorjaarsnota voor 2001 op de
politieke agenda staat en dat er naar
oplossingen wordt gezocht.

Ik heb nog een vraag over de
onderuitputting van 27 mln. De
minister zegt dat het wellicht
mogelijk is om dat bedrag mee te
nemen. Als er 5 mln. of meer naar
minister Zalm gaat en dus niet zeker
is gesteld voor veiligheid of
onderwerpen van Binnenlandse
Zaken, wil ik dat graag bij amende-
ment doen. Als dat niet nodig is,
hoef ik ook geen amendement in te
dienen.

©

Minister De Vries: Ik weet dat in de
Kamer de vrees ruim leeft dat er geld
naar minister Zalm gaat, maar dat is
bij die 27 mln. niet het geval. Er zijn
afspraken gemaakt dat dit bedrag
volgend jaar op de begroting van
BZK voor de aangewezen doelen
wordt aangewend. Het is niet zo’n
formidabel bedrag op die begroting.
Over de informatie aan de Kamer
kan ik alleen zeggen dat het zicht op
de wereld achter de cijfers wel eens
ingewikkeld wordt door de samen-
loop van de suppletore begrotingen
met de Najaarsnota, maar het is niet
anders dan ik heb verteld. Het
bedrag van 27 mln. dat als onder-
uitputting is aangemerkt, gaat mee
naar het volgend jaar en de andere
in de Voorjaarsnota genoemde
bedragen, 71 mln., zijn de uitkom-
sten van een rekensom, dus daar
kunnen wij helaas geen goede
dingen mee betalen. Het is de Kamer
bekend dat er volgend jaar flinke
problemen liggen. De problemen
voor dit jaar hoop ik nog deze week
tot een oplossing te brengen.

De algemene beraadslaging wordt
gesloten.

De voorzitter: Ik stel voor, morgen
over dit wetsvoorstel te stemmen.

Daartoe wordt besloten.

Aan de orde is het debat naar
aanleiding van de Europese Raad
te Nice.

©

De heer Timmermans (PvdA):
Mevrouw de voorzitter! Het resultaat
van de top van Nice is mager. Het is
goed dat de uitbreiding kan
doorgaan, maar aan de noodzakelijke
verdieping van de samenwerking is
te weinig aandacht geschonken. Wij
zijn misschien nog niet aan een
oordeel toe, want de teksten zijn zeer
ingewikkeld en het zal nog wel even
duren voordat wij die allemaal
hebben bestudeerd, maar je zou de
vrees kunnen uitspreken dat het
communautaire model door de
resultaten van deze top in gevaar
komt. Er zijn te veel problemen
blijven liggen. Bovendien hebben wij
gezien dat de IGC-methode zoals die
nu is gehanteerd, niet heeft gewerkt.
Dit bleek uit de chaos tijdens de
laatste dagen. Ik denk dat wij in de
toekomst voor verdragswijzigingen
naar een systeem toe moeten
waarbij de Commissie een andere,
meer leidende rol krijgt en de
nationale parlementen en het
Europees Parlement betrokken
worden bij het proces.

Voorzitter! De PvdA-fractie wil snel
duidelijkheid van de regering over de
agenda voor de volgende conferentie
die is aangekondigd in de conclusies
van het voorzitterschap van Nice en
over de Nederlandse inzet daarbij.
Voor ons staat voorop dat er in de
komende jaren, ook als wij intern in
de Unie nog veel moeten veranderen
en verbeteren, geen bordje op de
deur mag worden gehangen met de
tekst: wegens verbouwing gesloten.
Ik bedoel daarmee dat de uitbreiding
en het proces van uitbreiding op
geen enkele manier in gevaar mogen
komen door de noodzakelijke
verbeteringen van de interne
werkwijze. Ik weet dat dit een heel
ambitieuze agenda is, maar mijn
fractie wil die nog steeds handhaven.
Wij willen de uitbreiding binnen de
door de top gestelde tijdskaders tot
een succes maken en tegelijkertijd
doorgaan met de noodzakelijke
hervormingen van de Unie.

In dit kader is mij opgevallen dat
in de conclusies van het voorzitter-
schap geen melding wordt gemaakt
van de afspraken die in Nice zijn

gemaakt over de werkwijze van de
Raad. Ook daarin zal vordering
moeten worden gemaakt, willen wij
toewerken naar een betere werkwijze
van de Unie. Hoe denkt de regering
hieraan invulling te geven?

Onder al die discussies over de
institutionele aanpassingen schuilt
natuurlijk het vraagstuk van de
problemen van de Europese burgers
die om een oplossing vragen. Als je
toewerkt naar uitbreiding, moet je
voor een aantal van die problemen
op korte termijn toch een idee van
een oplossing moeten formuleren. Ik
heb het dan over de noodzakelijke
hervormingen van het gemeenschap-
pelijk landbouwbeleid, in het belang
van de uitbreiding, in het belang van
de ontwikkelingslanden en in het
belang van onze relatie met onze
transatlantische vrienden. Wat is
daarvan het perspectief en het
traject? Hoe zit het met de structuur-
fondsen? Wat betekent het veto dat
Spanje heeft gekregen voor de
structuurfondsen? Betekent dit dat
wij tot 2007 helemaal niet meer over
de structuurfondsen mogen praten?
Dat lijkt mij niet in het belang van de
uitbreiding, noch in het belang van
de verdieping van de samenwerking.
Hoe is de voortgang op het dossier
van asiel en migratie? Wat doen wij
met de resultaten van Tampere? Wat
betekent handhaving van het veto op
dit vlak dat door Duitsland is bepleit
en, naar ik heb begrepen, is binnen
gesleept? Hoe kunnen wij op dit vlak
vooruitgang boeken in de komende
jaren?

Het vraagstuk van de
meerderheidsbesluitvorming is
moeilijk te doorgronden. Mijn fractie
heeft tijd nodig om precies te
analyseren wat er nu eigenlijk is
besloten. Dit heeft niet alleen te
maken met de stemverhoudingen
tussen landen, maar ook met de
analyse van de meerderheden en
blokkerende minderheden die straks
zullen ontstaan. Dit heeft ook te
maken met de analyse van die
drietrapsraket. Wat betekent dit? Er is
een meerderheid van lidstaten nodig,
een gekwalificeerde meerderheid én
een meerderheid van 62% van de
bevolking. Wat betekent dit voor de
dynamiek in de verhouding tussen
Parlement, Raad en Commissie?

Wij kunnen op dit moment dus
geen finaal oordeel geven over dit
vraagstuk. Daarvoor zal nog analyse
nodig zijn. Ik vrees dat het
besluitvormingsproces hiermee
wellicht niet echt vooruitgang heeft

De Vries

Tweede Kamer Europese top
13 december 2000
TK 35 35-2898


